



Melissa Leach
Director
Institute of Development Studies (IDS)

梅丽莎·利奇

英国发展研究院 (IDS) 院长

Melissa Leach is Director of the Institute of Development Studies (IDS) at the University of Sussex, which holds world number 1 status (QS World University Rankings Development Studies 2017, 2018, 2019). She founded and co-directed the ESRC STEPS (Social, Technological and Environmental Pathways to Sustainability) Centre (www.steps-centre.org) from 2006 – 2014. A geographer and social anthropologist, her interdisciplinary, policy-engaged research in Africa and beyond links environment, agriculture, health, technology and gender, with particular interests in knowledge, power and citizen engagement in science and policy processes.

She oversees IDS's close engagements and mutual learning with China, including through the Centre for Rising Powers and Development and the Institute's partnership with the DRC. She attended the 2016 Belt and Road Forum and is currently developing initiatives on the BRI and sustainable, inclusive development. Amongst other external roles, she was vice-chair of the Science Committee of Future Earth 2012 – 2017, lead author of the 2016 World Social Science Report 2016 on Challenging Inequalities and UN Women's World Survey on the Role of Women in Economic Development 2014, and is a member of the International Panel of Experts on Sustainable Food Systems (IPES-Food) and the UK Strategic Coherence of ODA Research (SCOR) Board.. She is a Fellow of the British Academy and was awarded a CBE in 2017 for Services to Social Science.



梅丽莎·利奇是现任英国发展研究院(IDS)院长。利奇对非洲和其他地区的研究涉及环境、农业、健康、科技、性别等问题,尤其关注科学与政策进程中的知识、权力及公民参与问题。

利奇负责管理协调IDS与中国之间的合作交流,其中包括以新兴国家和全球发展中心为媒介的交流,以及IDS与国务院发展研究中心之间的合作。利奇曾出席2016年"一带一路"峰会,并且正在参与"一带一路"倡议和可持续、包容性发展方案的制定。目前,利奇还是可持续粮食系统国际专家小组(IPES-Food)成员、英国政府开发援助战略一致性研究(SCOR)理事会成员、英国科学院院士。此前,利奇创办了"通向可持续的社会、科技和环境之路中心"(ESRC STEPS),并于2006年至2014年担任联合主任;2012至2017年,她担任了未来地球计划科学委员会的副主席;2016年,她担任了《世界社会科学报告》的主要作者,报告主题为"挑战不平等";2014年,她担任了联合国妇女署世界调查的主要作者,调查主题为"女性在经济发展中的角色"。2017年,利奇因其对社会科学事业的贡献,获得大英帝国司令勋章(CBE)。





郭华东

中国科学院院士、中国科学院遥感与数字地球研究所研究员

Guo Huadong

Academician of Chinese Academy of Science, Researcher of Institute of Remote Sensing and Digital Earth Chinese Academy of Sciences

郭华东,中国科学院遥感与数字地球研究所学术委员会主任、研究员、博士生导师。中国科学院院士、俄罗斯科学院外籍院士、芬兰科学与人文院外籍院士、发展中国家科学院院士。现任国际数字地球学会名誉主席、国际环境遥感委员会主席、联合国可持续发展目标技术促进机制10人组成员、UNESCO自然与文化遗产空间技术中心主任、"数字丝路"国际科学计划主席,以及《国际数字地球学报》和《地球大数据》主编等职。从事空间地球信息科学研究,在遥感信息机理、雷达对地观测、数字地球科学等方面取得系列成果。发表论文400余篇,出版专著和主编著作17部,获国内外科技奖励16项。

GUO Huadong is a Professor of the Chinese Academy of Sciences (CAS) Institute of Remote Sensing and Digital Earth, an Academician of CAS, a Foreign Member of Russian Academy of Sciences, a Foreign Member of the Finnish Society of Sciences and Letters, and a Fellow of TWAS. He presently serves as Honorary President of International Society for Digital Earth (ISDE), Chairman of International Committee of Remote Sensing of Environment, Member of UN 10-Member Group to support the



Technology Facilitation Mechanism for SDGs, Director of the International Center on Space Technologies for Natural and Cultural Heritage under the Auspices of UNESCO, Chair of Digital Belt and Road Program, and Editor-in-Chief of the International Journal of Digital Earth and Big Earth Data. He specializes in remote sensing, radar for Earth observation, and digital Earth science. He has published more than 400 papers and 17 books, and is the awardee of 16 domestic and international prizes.





Maria Sultan

Director General, South Asian Strategic Stability Institute

马里亚·苏尔坦

南亚战略稳定研究院(SASSI)主席

Dr. Maria Sultan is the Chairperson and Director General of the South Asian Strategic Stability Institute (SASSI) University, and an advisor to the Ministry of Defense on Strategic and Military Affairs. As the founding Vice Chancellor of Muslim Youth University, she established programs in Electrical Engineering, Computer Sciences, Social Sciences including International Relations and Peace & Conflict Studies.

She was the founding co-director of the South Asian Strategic Stability Unit at the Bradford Disarmament Research Centre (BDRC), University of Bradford. She also served as Deputy Director South Asian Strategic Stability Unit at (BDRC). Dr. Sultan is a specialist in South Asian nuclear arms control and disarmament issues, weapon systems development and strategic stability. Presently, she is also focusing on BRI and CPEC with exclusive focus on global trade transition, macro-trade initiatives and their sustainable potentiality, being a developer of TDAS Trade Dialogue and Summit Process linking Pakistan and CPEC with other BRI potential partners. She has published widely in academic journals, news dailies and books.

Earlier, Dr. Sultan worked as an assistant editor in the influential English Daily 'The Muslim'. She is a visiting faculty member at the National Defence University (NDU), Pakistan, Foreign Service Academy, Pakistan Naval War College, Pakistan Air War College, NATO Defence College, the Russian Center for Policy Studies, Moscow, China Institute of International Studies (CIIS), the Department of Defence and Strategic



Studies, Quaid-e-Azam University, Islamabad, the Department of International Relations, University of Peshawar, and the Command and Staff College Quetta.

马里亚·苏尔坦是南亚核武器控制与裁军问题、武器系统 开发和战略稳定领域的专家,并对"一带一路"倡议和"中巴经 济走廊"(CPEC),尤其是对国际贸易转型和宏观贸易方案 及其可持续潜力问题长期关注。

苏尔坦是"贸易对话与首脑会议"(TDAS)的组织者,该组织旨在将巴基斯坦和"中巴经济走廊"与其他"一带一路"倡议下的潜在合作者联系起来。她还曾在布拉德福德大学裁军研究所(BDRC)的南亚战略稳定组担任联合创始主任兼副主任,并曾在《穆斯林报》(The Muslim)担任副编辑。

目前, 苏尔坦在巴基斯坦海军军事学院、巴基斯坦空军军事学院、北约防务学院、俄罗斯战略研究中心、中国国际问题研究院、卡伊德·阿扎姆大学防务与战略研究院、白沙瓦大学国际关系学院、奎达指挥参谋学院担任客座教员。





潘家华

中国社会科学院学部委员、城市发展与环境研究所所长

Pan Jiahua

Member of Academic Board, China Academy of Social Sciences, Director-General of Institute for Urban Development and Environment; Director of Sustainable Development Research Center, CASS

潘家华,中国社会科学院城市发展与环境研究所代理党委书记、所长、研究员,中国社会科学院可持续发展研究中心主任,中国社会科学院研究生院教授、博士生导师,中国社会科学院生态文明研究智库常务副理事长,是国家首批哲学社会科学"万人计划"领军人才,中宣部"四个一批"人才。

曾任UNDP北京代表处高级项目官员、能源与环境顾问, 主要研究领域包括可持续发展经济学、能源与气候政策等。

Prof. Pan Jiahua, acting party secretary, director, researcher of the Institute of Urban Development and Environment, Chinese Academy of Social Sciences, director of the Center for Sustainable Development of the Chinese Academy of Social Sciences, professor and doctoral supervisor of graduate school of Chinese Academy of Social Sciences. Executive vice president of the Research Institute of Ecological Civilization of the Chinese Academy of Social Sciences.

He is one of the first batch of national leading talents in the philosophy and social sciences "10,000 Plan" and one of the "Four Batches" in Central Propaganda



Department(CPC). He has served as senior project officer of UNDP Beijing Representative Office, Energy and Environmental Consultant. His main research areas include sustainable development economics, energy and climate policy.





Fu Xiaolan

Founding Director of the Technology and Management Centre for Development; Professor of Technology and International Development of the Oxford University

傅晓岚

牛津大学国际发展系技术教授、管理发 展中心创始主任

Xiaolan Fu is the Founding Director of the Technology and Management Centre for Development (TMCD), Professor of Technology and International Development and Fellow of Green Templeton College at the University of Oxford. Her research interests include innovation, technology and industrialisation; trade, foreign direct investment and economic development; digital inclusive business model; emerging Asian economies; innovation in the low-income countries. She is appointed by the Secretary-General of the United Nations to the Governing Council of the Technology Bank for the Least Developed Counties and to the Ten-Member High Level Advisory Group of the UN Technology Facilitation Mechanism.

She has published extensively in leading international journals. Her recent books include Innovation Under the Radar (forthcoming), China's Path to Innovation, China's Role in Global Economic Recovery, and The Rise of Technological Power in the South. She is Editor-in-Chief of Journal of Chinese Economic and Business Studies, and serves on the Editorial Boards of Industrial and Corporate Change, International Journal of Technology Management, and four other international journals.

Prof Fu has received the EFMD Gate2Growth 2005 'European Best Paper' Award, 2012 Emerald Outstanding paper Award, 2017 EURAM Annual Conference Best Paper Award, 2017 JCEBS Best Paper Award, 2018 International Business Review Best



Journal Paper Award. She received large research grants from prestigious funding bodies including the European Commission, ESRC, EPSRC, British Academy, and the Cairneross Foundation.

She has advised UNDESA, UNCTAD, UNIDO, the World Bank, OECD, European Commission, ILO, the Commonwealth Secretariat, UKTI and the Chinese government. Prof Fu serves on the Advisory Expert Group of the OECD Global Investment Forum and the DFID/ESRC Economic Growth Directorate (DEGP), and is President of the Chinese Economic Association (Europe) and CEA (UK) in 2010-11. She is also a Senior Research Associate at the University of Cambridge and University of Tsinghua, and a Visiting Professor at Fudan University.

Prof Fu came to Oxford from Cambridge University, where she was a Senior Research Fellow. Before coming to the UK, she had five years' work experience in the business sector in China before embarking on her academic career.

As a leading China expert, she has participated in various interviews and panel discussions in the mainstream media, including BBC Newsnight, BBC News, BBC World News, BBC Radio 2, CCTV, CGTN, Sky News, TRTWorld, Arise News, People's Daily, China Daily and China Radio International.

傅晓岚教授是牛津大学社会科学领域首位大陆华人终身教授,牛津大学技术管理发展中心创始主任,国际发展系教授,技术和国际发展研究专家,联合国技术促进机制10人高级顾问小组成员,联合国技术银行理事会成员。她也是剑桥大学和中国社会科学院高级客座研究员,复旦大学客座教授。

傅晓岚教授的研究领域包括创新、技术与发展、贸易、对外直接投资和中国经济发展,新兴经济体,美国与欧洲的创新和生产率。她出版的著作包括:由顶级学术出版社之一的剑桥大学出版社出版的《雷达之下的创新》、《中国的创新之路》,《世界经济复苏与中国作用》,《新兴经济体技术能力的崛起》和《出口、外国直接投资和中国经济发展》,



并正领衔编辑出版由牛津大学出版社出版的经典丛书《牛津手册之:中国创新》卷。

她是欧洲管理学会2017年会"最佳论文奖",欧盟委员会Gate2Growth 2005年度"欧洲最佳论文奖",JCEBS杂志2017年度最佳论文奖和Emerald2012年度杰出论文奖获得者。在一流国际期刊发表大量论文。同时,还担任JCEBS《中国经济与商务研究》期刊主编,任ICC《产业和公司变化》,IJTM《国际技术管理》及其他四本国际期刊的编委。

傅晓岚教授作为项目负责人和共同负责人承担英国国家经济和社会研究委员会(ESRC)、英国工程和自然科学研究委员会 (EPSRC)、欧盟第七框架计划基金(EC FP7) 和英国科学院等多项课题。她最近的课题包括数字商业模式和包容发展,跨国公司和全球发展,低收入国家的创新等等。傅晓岚教授曾担任联合国经济社会事务部(UNDESA),联合国贸易和发展会议(UNCTAD)、联合国工业发展组织(UNIDO)、国际劳工组织(ILO)、欧盟委员会(EC)的顾问。傅晓岚教授还是经合组织(OECD)全球投资论坛、英国经济与社会科学研究理事会(ESRC)和英国国际发展部(DFID)联合专家组成员,中英政府间第一部"中英创新合作战略"英方工作组成员,全欧和全英中国经济学协会2010-2011主席。

傅晓岚教授加盟牛津大学之前,任剑桥大学高级研究员,且在中国有8年的学术和商务部门工作经历。作为知名中国问题专家,她经常应邀参加主流媒体的访谈和讨论,包括多次受邀BBC旗舰节目,BBC全球新闻频道及天空新闻,解读中国问题,也经常在中央电视台,中国国际电视台,人民日报,中国日报,和中东和非洲电视台(TRTWorld, Arise News)等媒体接受采访。2014年受邀在联合国大会就发展中国家的技术进步发表演讲。





高世楫

国务院发展研究中心资源与环境政策研究所所长

Gao Shiji

director-general and Research Fellow Institute for Resources and Environmental Policies, Development Research Center (DRC) of the State Council

高世楫,1986年于中国人民解放军国防科技大学获得学士学位,1992年于英国City University获得博士学位,并在Sussex University从事过三年博士后研究。1996年加入现国家发展与改革委员会经济体制与管理研究所,历任研究室副主任、主任、研究所副所长。2004年调入国务院发展研究中心,历任发展战略与区域研究部副部长、信息中心主任,2013年开始担任资源与环境政策研究所所长。目前主要研究领域包括比较制度分析、生态文明体制改革、环境监管与治理、信息通信产业发展战略、创新政策与国家创新体系、国家治理体系与治理能力。获省部级科技进步一等奖(集体)、中国发展研究奖特等奖(集体)、孙冶方经济学著作奖(集体)等多项奖励。获国家特殊贡献津贴。担任国家信息化专家咨询委员会委员,国家生态环境保护专家委员会委员,国家气象局中国气象事业发展咨询委员会,中国比较经济学研究会理事。

Mr. ShiJi GAO received a B.Sc in Mathematics (National University of Defense Technologies, China) in 1986, a Ph.D in Systems Management (City University, UK)



in 1992, and worked as a post-doctoral research fellow at Sussex University (UK) between 1992-1995. He joined the Institute of Economic System and Management, of then China's State Commission for Restructuring Economic Systems in 1996, and moved to DRC in December 2004. At DRC, he served first as Deputy Director-General of Development of Development Strategy and Regional Economy, and then as Director-General of DRC's Information Center. His current interests of research include comparative institutional analysis, institutional development for ecological civilization, environmental regulation and governance, public policies for the information and communications technology (ICT), innovation policy and the national innovation system, and governance and state capacity. He has been a member of the Advisory Committee for State Informatization since 2002, a member of National Committee for Ecological and Environmental Protection, a member of Expert Committee for China Meteorological Development, and director of Chinese Research Council for Comparative Economics.





Guido Schmidt-Traub

Executive Director

UN Sustainable Development Solutions

Network

施密特·特劳布

联合国可持续发展解决方案网络执行主任

Dr. Guido Schmidt-Traub is Executive Director of the UN Sustainable Development Solutions Network, which operates under the auspices of the UN Secretary-General to support the implementation of the Sustainable Development Goals and the Paris Climate Agreement. Guido leads the SDSN's policy work, including on long-term pathways for sustainable land-use and food systems, financing for development, and the SDG Index and Dashboards.

He serves is an Associate Adjunct Professor at Sunway University (Kuala Lumpur) and a member of the World Economic Forum Global Future Council on Nature and the Economy, Advisory Committee to the Friends of the Global Fund to Fight AIDS, Tuberculosis and Malaria Europe, Advisory Group Impact Loan eXchange (ILX) Fund, Editorial Board Frontiers of Agricultural Science and Engineering (FASE), Urban Leadership Council, Board of the Cities Alliance, Governing Council of Future Earth, Advisory Council Atlantic College, and other advisory bodies.

Previously, Guido was CEO of Paris-based CDC Climat Asset Management, an investment company regulated by the French financial markets regulator; climate change advisor to the Africa Progress Panel secretariat; and Director and Partner at South Pole Carbon Asset Management in Zurich. He managed the MDG Support Team at UNDP (2006-2008) and served as Policy Advisor and then as Associate Director of the UN Millennium Project in New York, which was tasked with developing an action



plan to achieve the Millennium Development Goals and advised countries around the world on their implementation. Earlier Guido was Partner at IndexIT Scandinavia, a private equity fund for early-stage technology companies, and consultant at McKinsey & Company in Germany.

Guido holds a Ph.D. in Economics from Wageningen University & Research, an M.Phil. in Economics from Oxford University (Rhodes Scholar), and a Masters in physical chemistry from the Free University Berlin. He resides in Paris with his family.

施密特·特劳布,现任联合国可持续发展解决方案网络执行主任。该组织在联合国秘书长的支持下创办,旨在协助"联合国可持续发展目标"和《巴黎气候协定》的实施。特劳布在该组织中负责政策方面的工作,包括可持续土地利用和粮食系统的长远规划问题、可持续发展金融融资问题,以及可持续发展目标指数和指示板的建立。

特劳布是马来西亚双威大学的兼职副教授,并兼任世界经济论坛全球未来理事会自然与经济组、抗艾滋病、结核和疟疾全球基金之友顾问委员会、ILX基金顾问小组、《农业科学与工程前沿》(FASE)编委会、城市领导委员会、城市联盟委员会、未来地球计划理事会、大西洋学院理事会等咨询机构的成员。

特劳布曾担任巴黎CDC气候资产管理公司的首席执行官、非洲进步小组秘书处气候变化顾问、苏黎世南极碳资产管理公司理事及合伙人。他曾于2006年至2008年间在联合国开发计划署管理千年发展目标支持小组,并在纽约先后担任联合国千年计划的政策顾问和副主任。

特劳布在瓦格宁根大学获得经济学博士学位,在牛津大学获得经济学哲学硕士学位(罗德学者),并在柏林自由大学获得物理化学硕士学位。





方晋

中国发展研究基金会理事、秘书长,国务院发展研究中心研究员

Fang Jin Board Member and Secretary General, China Development Research Foundation and Senior Research Fellow. DRC

方晋博士目前担任中国发展研究基金会理事、秘书长, 国务院发展研究中心研究员, 哈佛大学肯尼迪学院访问学者。拥有北京大学经济学博士、澳大利亚麦考瑞大学经济学硕士和学士学位。他主要研究中国经济社会发展面临的中长期挑战等重大问题, 在相关领域发表多篇学术文章和著作。

Dr Fang Jin is Senior Research Fellow at DRC and Board Member and Secretary General of CDRF. His research is focused on medium to long term challenges facing China's economic and social development and he has written and published extensively on the subject. He holds a Doctoral degree from School of Economics, Peking University, a Master degree and a Bachelor degree of Economics from Macquarie University in Australia and visiting fellowship at Harvard Kennedy School.





Homi Kharas

Interim Vice President and Director of the Global Economy and Development Program, Brookings Institution

霍米·卡拉斯

布鲁金斯学会代理副会长兼全球经济与发展主任

Homi Kharas is the Interim Vice President and Director of the Global Economy and Development program. In that capacity, he studies policies and trends influencing developing countries, including aid to poor countries, the emergence of the middle class, and global governance and the G-20.

He has served as the lead author and executive secretary of the secretariat supporting the High Level Panel, co-chaired by President Sirleaf, President Yudhoyono and Prime Minister Cameron, advising the U.N. Secretary General on the post-2015 development agenda (2012-2013). The report, "A New Global Partnership: Eradicate Poverty and Transform Economies through Sustainable Development," was presented on May 30, 2013.

His most recent co-authored/edited books are "From Summits to Solutions: Innovations in Implementing the Sustainable Development Goals" (Brookings Press, 2018), "The Imperative of Development" (Brookings Press, 2017), "The Last Mile in Ending Extreme Poverty" (Brookings Press, 2015), "Getting to Scale: How to Bring Development Solutions to Millions of Poor People" (Brookings Press, 2013), "After the Spring: Economic Transitions in the Arab World" (Oxford University Press, 2012), and "Catalyzing Development: A New Vision for Aid" (Brookings Press, 2011). He has published articles, book chapters, and opinion pieces on global development policy, global trends, the global food crisis, international organizations, the G20, the DAC, and



private philanthropy.

霍米·卡拉斯,现任布鲁金斯学会代理副会长兼全球经济与发展主任。他的研究聚焦于影响发展中国家的政策和趋势,其中包括对贫困国家的援助、中产阶级的兴起、全球治理与G20等议题。

2012年至2013年,卡拉斯曾在高级别领导小组秘书处担任主要作者和执行秘书,该小组由瑟利夫总统、尤多约诺总统和卡梅隆首相共同主持,旨在就2015年后发展议程为联合国秘书长提供建议。报告《新型全球合作关系:通过可持续发展消除贫困并推动经济转型》于2013年5月30日发布。

卡拉斯在全球发展政策、全球趋势、全球粮食危机、国际组织、G20、发展援助委员会(DAC)、私人慈善等方面著述颇丰。近期他参与合著/主编的作品有:《从峰会到解决方案:实现可持续发展目标过程中的创新》(布鲁金斯出版社,2018)、《消除极度贫困的最后一英里路》(布鲁金斯出版社,2015)、《规模化:如何为贫苦人群带去发展方案》(布鲁金斯出版社,2013)、《春天过后:阿拉伯世界的经济转型》(牛津大学出版社,2012)、《加速发展:一种新型援助》(布鲁金斯出版社,2011)。





蒋希蘅

China

中国国际发展知识中心副主任 **Jiang Xiheng**Vice President, Center for International
Knowledge on Development
Associate Research Fellow, Development
Research Center of the State Council of

蒋希蘅,2017年4月起任中国国际发展知识中心副主任,曾任国务院发展研究中心国际合作局副局长。近年研究工作聚焦国际发展合作和"一带一路"建设,负责可持续发展案例、绿色"一带一路"、南南合作与三方合作等项目。

Ms. Jiang Xiheng is the Vice President of China Center for International Knowledge on Development (CIKD), an institution affiliated with the Development Research Center of the State Council (DRC), P. R. China. Before she took this position in April 2017, she was the Deputy Director General of the Department of International Cooperation, DRC. Over the last six years, her research focus has been the Belt and Road Initiative, international development cooperation and the UN 2030 Agenda. She got master's degrees in public policy from the Chinese Academy of Social Sciences and the University of Oxford respectively. She is also a doctoral candidate at Peking University.